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Zápis ze 44. jednání Antibyrokratické komise MZe 
konaného dne 30. 5. 2012 

 

Přítomni: náměstek ministra Mgr. Roman Boček,MBA, Ing. Josef Stehlík, Ing. Petr Krogman, 

Ing. Jaroslav Šebek, Ing. Zdeněk Perlinger, Lubomír Burkoň, Radomír Hanačík, Daniela 

Augustinová 

Omluveni: Ing. Vít Šimon, Ph. D., Ing. Jaroslav Vojtěch, Ing. Petra Škopová,MBA, Ivan 

Jüptner, Mgr. Bohdan Kysela 

Hosté: p. Vladimír Vihan- zástupce Správního úseku náměstka ministra                                                                                                                                                                          

Mgr. Jan Havlíček- zástupce SZIFu   

Nepřítomni: Ing. Tomáš Kreutzer, Ing. Petr Mareš 

                                                                                                                        

1.     Úvod 

Úvodem pan předseda Ing. Stehlík informoval o programu 44. jednání ABK a rovněž 

ohledně podávání žádostí o dotace elektronickou formou prostřednictvím Portálu farmáře. 

V současné době se vyhledávají možné chyby při zadávání a propojování sloučených 

systémů. Na PM byl projednán materiál, jehož cílem je zjednodušit generaci dat z LPIS za 

účelem snížení chybovosti a to následně povede ke snížení prováděných kontrol ze strany 

kontrolních organizací.                                                                                                                              

Mgr. Havlíček doplnil, že podávání žádostí proběhlo v podstatě bez problémů, nicméně 

počet žádostí podaných elektronickou formou byl překvapivě nízký vzhledem k celkovému 

počtu podaných žádostí. Jedním z možných důvodů je i fakt, že prozatím je pro některé 

zemědělce „ komfortnější “ obrátit se na AZV a s jejich pomocí podat žádost klasickou 

formou. 

 

2.     Kontrola zápisu ze 43. jednání ABK 

Zápis ze 43. jednání ABK byl schválen bez připomínek. 

Ing. Stehlík provedl kontrolu plnění úkolů vyplývajících z minulého jednání ABK dle zápisu: 

•   p. Vihan -použitelnost údajů z LPIS (ÚKZÚZ)  při vyměřování vinic v rámci povolování 

klučení- úkol:  sledovat další realizaci 
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•   Ing. Stehlík- řešení biopásů- probíhá konzultace se SZIFem                                                             

úkol:  trvá, prověřit posun v dané problematice a podat informace na příštím jednání                      

•   Ing. Šimon- podněty č.59, 71 pěstování máku a konopí – nadměrná administrativa :                                                                                                                                    

úkol:  trvá  

•   Ing. Šimon- ohledně daně z nemovitosti a možnosti jejího placení přímo uživatelem 

nájemcem na základě zmocnění vyplývajícího z platné nájemní smlouvy :                                     

úkol:  trvá, probíhá příprava návrhu pro Ministerstvo financí.  

•   úkol z jednání:  domluvit schůzku u p. ministra ohledně Charty práv farmáře, ve složení 

Ing. Stehlík a p. Burkoň,  úkol:  trvá, jednání zatím neproběhlo   

•   Ing. Krogman- podnět č.213 navyšování kontrol způsobilosti u obnovy TTP :                             

úkol:  trvá, p. Vihan- na příštím jednání podat informace, zdali došlo k provedení změn 

v aktuální metodice 

•  Ing. Stehlík, p. Hanačík- podnět č.283 hromadné podání MAS k nečinnosti ŘO PRV vůči 
MAS ve věci hodnocení MAS 2011 + podnět č.220 MAS Ústecký kraj-hodnocení : odpověď 
ŘO PRV, Ing. Taberyho, doručena ABK až po jednání 25. 4. 2012. Odpověď je obecná, 
nekonkrétní. Nelze z ní učinit závěr k bodovému hodnocení, nenavrhuje řešení problému. 
ABK navrhne cestou náměstka min. Ing. Hlaváčka provedení kroků podle podnětu a ve 
smyslu Statutu ABK MZe z 4. 5. 2012 poskytne ABK součinnost. 
MZe, jako ŘO PRV, odpovídá za celou HK a její činnost. Pro další hodnocení musí ŘO PRV 
řádně nastavit systém hodnocení, archivaci a dohledatelnost všech zápisů z jednání HK, 
návrhů konkrétního hodnocení, vč. zdůvodnění konkrétních bodových hodnot přidělených 
v hodnocení. To především z důvodu možnosti zpětného nahlédnutí a následné 
konfrontace, proč HK provedla konkrétní hodnocení, na základě čeho, tak, aby každá MAS 
mohla závěr HK vyhodnotit a jeho konečný závěr zohlednit ho do dalšího sledovaného 
monitorovacího období. 
úkol:  trvá, nevyřešen, urgovat vyřešení - v opačném případě návrh do PM. Podat informaci 
na příštím jednání ABK. 
                                                                                                                                                                         

•   p. Vihan- podnět č.227  Souhlasná prohlášení + digitalizace od 2/2012:  připravený 

legislativní návrh na změnu v Zemědělském zákoně, sledovat realizaci. 

 - Ing. Šebek informoval o proběhlém jednání MMR + ČÚZK + ABK ohledně problematiky 

týkající se zápisů změn druhu pozemku v souvislosti s aplikací § 10, odst. 1 písm. e) zákona 

č. 344/1992 Sb., katastrální zákon – tj. provedení změny druhu pozemku na trvalý travní 

porost bez vyžadování stanoviska stavebního úřadu. Z jednání vyplynulo, že novela zákona, 

do které by bylo možné zapracovat tento návrh ABK, je již ve druhém čtení v PSP ČR. MMR 

odmítlo návrh na operativní jednání za účelem provedení výše uvedené změny v dané 

novele s odkazem na složitost problému a požaduje předložení zdůvodněného návrhu 

novely cestou MPŘ.                                                                                                                                      
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úkol:  ve spolupráci - Mgr. Kysela, Ing. Stehlík a nám. Mgr. Boček připravit návrh dopisu 

ministra zemědělství pro MMR 

•   p. Hanačík- podnět č.229 MAS Přemyslovské střední Čechy – ukončení administrace 
projektu op. IV.2.1. PRV Hodnotitelskou komisí (HK) MZe: podnět ve sledování. Žadatel 
obdržel konzultaci na SZIF k novému podání projektu a podal pozměněný projekt do 15. 
kola příjmu žádostí o dotaci z PRV. ABK provede ve smyslu Statutu ABK MZe z 4.5.2012 
namátkový dohled činnosti HK op. IV.2.1. pro 15. kolo. 
MZe, jako ŘO PRV, odpovídá za celou HK a její činnost. Pro hodnocení op. IV.2.1. musí ŘO 
PRV řádně nastavit systém hodnocení, archivaci a dohledatelnost všech zápisů z jednání 
HK, veřejných prezentací, návrhů konkrétního hodnocení jednotlivých projektů, vč. 
zdůvodnění konkrétních bodových hodnot přidělených v hodnocení. To hlavně z důvodu 
možnosti zpětného nahlédnutí a následné konfrontace, proč daný projekt byl či nebyl HK 
vyřazen, na základě jakého zdůvodnění. 
úkol:  sledovat, podat informace na příštím jednání ABK 

                                                                                                                                                            

•   p. Hanačík- podnět č.233  námitka proti vyjádření MZe + obec Vižina :                                        

úkol:  trvá, podat informace na příštím jednání ABK   

•   Ing. Perlinger- podnět č.273 Zákon a vyhláška : proběhla schůzka s vedoucím OBO SRS 

Plzeň (Ing. Roman Zahálka) – dané již bylo projednávané na ABK se SRS v r. 2008, přičemž 

tehdy SRS dospěla k závěru, že povinnost stanovena § 51 zákona č. 326/2004 Sb., o 

rostlinolékařské péči … nemá  žádný prokazatelný přínos pro ochranu včel. Uživatel 

pozemku však musí i nadále striktně dodržovat povinnosti, vyplývající z ustanovení § 51 

odst. 1 písm a) zákona, pro použití přípravků označených jako „nebezpečné“, nebo „zvlášť 

nebezpečné“ pro včely. Pro dodržení uvedených povinností je nutná snadná dostupnost 

podrobné informace o stanovištích včelstev – mapový zákres uvádějící i čísla parcel. Tato 

změna opět vyžaduje úpravu stávajícího znění odstavce 8 § 51 zákona (povinnosti 

chovatelů včel) a § 6 (oznamování umístění stanovišť včelstev) vyhlášky č. 327/2004 Sb.                                                                                                   

Ing. Stehlík informoval, že nahlašovací povinnost u včelařů odpadne po provedení chystané 

legislativní změny - včelař 1x ročně odešle hlášení Hradišťku a od r. 2014 budou včelstva 

zaznačené v LPIS. Bude rovněž provedena změna veterinárního zákona o likvidaci včelstev- 

v případě nákazy včelstva:                                                                                                                                    

a) u profes. včelaře – zlikvidují (spálí) se pouze nakažená včelstva (popřípadě ještě navíc ta, 

která určí veterinární lékař)                                                                                                                                 

b) u hobby včelaře -  zlikvidují se úplně                                                                                                                                                                   

úkol:  sledovat další legislativní kroky spolu s evidencí včelstev v LPIS                                         

•   Ing. Stehlík- podnět č.275 Zákon o myslivosti novelizovat ve smyslu snadnějšího 

vytváření honiteb dost o udělení výjimky z pravidel : probíhají jednání s náměstkem Úseku 

lesního hospodářství Ing. Braumem                                                                                                 

úkol:  trvá, podat informace na příštím jednání      
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•   Mgr. Havlíček- podnět č.279 SZIF- doplnění rozměrů stojů a technologií do projektu : ze 

stanoviska SZIF vyplývá, že smyslem uvedeného požadavku není uvádět přesné rozměry 

mobilních zařízení, ale spíše rozměry technologických celků či jejich částí. Pokud některý 

RO SZIF skutečně vyzýval žadatele k doplnění rozměrů v takovém detailu, jak se zde uvádí, 

je to považováno za individuální pochybení (SZIF jednotlivé RO o tomto problému 

informoval).                                                                                                                                                  

úkol:  Mgr. Havlíčkovi odeslán kontakt na autorku podnětu, vyřešeno-vyřadit  

•   Ing. Vojtěch- podnět č.281 Zákon 167/2008 o ekologické újmě : úkol:  trvá, proběhne 

jednání ve složení Ing. Vojtěch, Ing. Škopová, Mgr. Kysela a poradce ministra p. Žák  

•   Ing. Škopová- podnět č.284 potvrzení bezdlužnosti : úkol:  trvá, podat informace na 

příštím jednání 
 

•   Ing. Škopová- podnět č.287 Zákon na ochranu vod : úkol:  trvá, podat informace na 

příštím jednání 
 

•   Ing. Škopová- podnět č.288 kontroly dotací z PRV : úkol:  trvá, podat informace na 
příštím jednání 
 

•   p. Burkoň, Ing. Škopová- podnět č.290 novela zákona o DPH, tzv. přenesená daňová 
povinnost:  informoval p. Burkoň- musí dojít k nové úpravě programu ohledně zpracování 
DPH s IT. Dotyčný zemědělec si musí pořídit příslušný pc program, který umožňuje dané 
informace zpracovat automaticky, v jiném případě si musí daně spočítat + následně odečíst 
DPH sám.                                                                                                                                                       
úkol:  trvá, podat informace na příštím jednání 
                                                                                                                                                                         

•   úkol z jednání- NAP : informoval Ing. Šebek- proběhlo jednání s Ing. Hnízdilem, který 
vypracoval pro ABK přehled administrativních povinností, které zemědělcům vzniknou 
aplikováním této směrnice. Z přehledu vyplývá, že riziko větší administrativní zátěže nebo 
určitého omezení zemědělské činnosti může vzniknout pouze nepřímo.                                    
Lze očekávat: 
1.) dopady spočívající v omezení hospodaření v OPVZ včetně požadavků na evidence 
používání přípravků anebo plánovaných osevních postupů (pouze na pozemcích v OPVZ). 
Má souvislost s kontrolami v systému Cross-compliance. 
2.) návrh na omezení používání přípravků  v chráněných územích nebo na pozemcích s 
prokázaným výskytem zvláště chráněných obratlovců.  
3.) požadavek na evidenci výskytu škodlivých organismů rostlin na pozemcích, kde bylo 
rozhodnuto o použití přípravků, a evidenci provedené kontroly účinnosti použitých 
přípravků na jejich potlačení. S ohledem na možnost provést kontrolu plnění zásad 
integrované ochrany. Má souvislost s případným zahrnutím integrované ochrany do 
systému Cross-compliance. 
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4.) návrh na stanovení dodatečných požadavků pro technologie při setí namořených osiv 
určitými přípravky. Má souvislost s unijní legislativou týkající se ochrany včel. Lze očekávat i 
řešení mimo NAP přímo unijní legislativou. 
úkol:  trvá, nadále sledovat 
                                                                                                                                                                               

•   k jednání s předsedou ČÚZK: Mgr. Havlíček informoval, že SZIF nemá možnost 

bezúplatného přístupu do KN pro orgány veřejné správy. Před 14 dni odeslal SZIF dopis 

předsedovi ČÚZK se žádostí o umožnění přístupu. Pokud by požadavek nebyl akceptován, 

bude potřeba provést změnu v novelizaci zákona o SZIFu.                                                              

úkol:  Ing. Stehlík a nám. Mgr. Boček sledovat postup realizace 

•   Ing. Krogman- podnět č.291 Výjimky u EZ : stávající metodický pokyn byl změněn, 

výjimka 1x za 5 let, vyřešeno-vyřadit 

•   Ing. Škopová, Ing. Šebek- podnět č.292 Prodej ze dvora u produkce rostlinného původu : 

úkol:  trvá, podat informace na příštím jednání 

•   Mgr. Havlíček- podnět č.294 Nerespektování lhůt u SZIF : na základě předložené analýzy 

zpracované SZIFem vyplývá, že lhůta pro administraci změnových hlášení byla překročena u 

17,4 % žadatelů, přičemž nejhorší výsledky jsou u RO SZIF Hradec Králové (26,1 %). Pokud 

SZIF nedodrží termín, má oznámit žadateli důvod zdržení. Bohužel RO SZIF neplní svoji 

povinnost sdělovat důvody zdržení, resp. obchází ji nicneříkající formulí „z důvodu 

administrativní náročnosti“. Náměstek Mgr. Boček zde zdůraznil, že je potřeba zabezpečit 

lepší koordinaci mezi SZIF, RO SZIF a MZe.                                                                                                                                                        

úkol:  Ing. Stehlík, nám. Mgr. Boček a Mgr. Havlíček -pokračovat nadále v jednáních SZIF, 

RO SZIF a MZe. SZIF uvede, o kolik dní byly lhůty v 7% případů překročeny a zjistí příčiny 

většího objemu překročených lhůt u některých RO. 

•   Mgr. Havlíček- podnět č.295 Pastevní deníky: podnět obsahově směruje na nastavení 

přepočítávacích koeficientů VDJ u chovu koní (jsou nastaveny v nařízení vlády). SZIF je 

nakloněn diskusi s MZe ohledně nastavení těchto koeficientů. Pastevní deníky byly 

používány v předchozím programu HRDP k výpočtu aktuální denní intenzity, ta již dnes není 

jako podmínka stanovena.                                                                                                                         

úkol:  vyřešeno-vyřadit 

 

3.     Rozdělení nových podnětů 

•   podnět č.296 Chov bahnic a koz na travních porostech z NV 60/2012 + podpora na 

masné tele : Ing. Stehlík- prošlo již PM, dojde ke změně nařízení vlády (článek 68)                 

úkol:  Ing. Stehlík sledovat řešení                                                    
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•   podnět č.297 Označování telat : Ing. Krogman upozornil na to, že čeští farmáři mají cca 

7x přísnější podmínky oproti evropskému předpisu. Evropský předpis vyžaduje označovat 

telata min. 1x za 20 dní, český předpis vyžaduje označovat 1x za 3 dny. Z toho vyplývá i 

sedminásobná administrativní a ekonomická zátěž.                                                                                                        

Ing. Stehlík informoval o navrhované změně ve vyhlášce 136/2004- do 7 dnů se bude hlásit 

pouze datum narození telat, po 7 dnech datum narození + datum označení                                                                                                                                         

úkol:  Mgr. Kysela-  sledovat přípravu legislativy                                                                  

•   podnět č.298 Prodej/přesun zvířat na jatky do zahraničí : Ing. Krogman- pokud se 

nejedná o přesun zvířat do dalšího chovu, ale o přesun zvířat na porážku, pak zrušit 

povinnost karantény, protože veškerá zvířata odcházející do zahraničí jsou před 

transportem zkontrolována soukromým veterinářem a poté je na ně vystavována 

dokumentace a jsou kontrolována ještě státním veterinářem. V praxi se jedná nejen o 

zvýšenou administrativní zátěž, ale i zhoršování welfare skotu.                                                    

úkol:  domluvit schůzku Ing. Stehlík a ŘO ochrany zdraví a pohody zvířat MVDr. Semerád, 

popřípadě pozvat ho na příští jednání ABK.                                                                                            

-zahrnout do sběrné novely, Mgr. Kysela ve spolupráci s Ing. Krogmanem a Ing. Stehlíkem 

•   podnět č.299 Evidence mák + konopí v LPIS: Ing. Šimon, Ing. Stehlík – projednat dané 

s Celní správou                                                                                                                                    

úkol:  podat informace na příštím jednání  

 

4.     Závěr 

Příští jednání ABK se uskuteční 27. 6. 2012 od 9,00 hodin   

Zapsala: Daniela Augustinová                                                                                                                  

Schválil: Ing. Josef Stehlík 


